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ÉVKÖZI 19. VASÁRNAP                             C év              1– 4 oldal 

 

Olv.: Bölcs 18,6-9 – Zsid 11,1-2. 8-19 – Lk 12,32-48 

Gyűjtsetek mennyei kincset  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! Egyszer már volt egy kísérlet, talán Kádár János szólította föl Kodály 
Zoltánt: írjon új Himnuszt! Hatalmas fölzúdulás volt az egész országban! Hangsúlyozom, ez 
a kommunista évtizedekben volt! Kodály Zoltán természetszerűen kioktatta a felszólítót: szó 
sem lehet: megváltoztatni a magyarok Himnuszát! 
 

Most is valakinek eszébe jutott - bizonyára hitetlennek – és azt tanácsolta: cseréljük fel a 

Himnuszt a Szózatra. Semmi felháborodás, mindössze egyetlen reagálás újsághír formájában 
és elült az egész! Ez most történt a rendszerváltozás után! Ennyi a különbség az 50 évvel 
ezelőtti Magyarország és a mostani Magyarország között! Én elkezdtem imádkozni, hogy a 
magyarok minél többször győzzenek, minél többször énekeljék a Himnuszt! 
 

Isten áldd meg a magyart jókedvvel, bőséggel! 

Nyújts feléje védőkart, ha küzd ellenséggel! 

Balsors, akit régen tép, hozz rá víg esztendőt! 

Megbűnhődte már e nép a múltat, s jövendőt! 

 

Kodály Zoltán annak idején ennyit fűzött ehhez a gondolathoz: 
A magyarok Himnusza imádság! 

 

Szentbeszéd 

Akire sokat bíztak, attól sokat kérnek számon! 

 

Kedves Testvérek! 
Megint a hitetlenek járnak jobban! 
Aki a hitetlenségére hivatkozik,  
bár Európában nagyon nehéz  
erre hivatkozni a XXI. században, 
de sokan vannak. Azt hallottuk: 

Azoktól meg keveset kérnek számon!  
 

Én mégis azt mondom: Ne félj te kisded nyáj! 

Nem arról van szó, hogy merjünk kicsinyek lenni! 

 

 Sokkal, de sokkal többről van szó! 
 A kovász erejéről, a fény eligazító világosságáról 
 és a só ízesítő erejéről! 

Mindig kevesebben lesznek azok,  

akik lelki életet élnek!  
De ők a kovász! Ők a fény!  Ők a só!  
 

A mai vasárnap ezt az igazságot helyezi a középpontba: Lelki életet éljünk! 
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Erre hívom fel én is a kedves Testvérek figyelmét: 
Lelki életet éljünk! 

 

Kérdés az, hogy van-e más emberi élet 
Lehet-e emberinek mondani azt az életet, amely nem a Lélek felől él? Azt se lehet mondani 
arra, aki nem a Lélek felől él, hogy állati módon él, mert aki a lelki értékeket elveti, az kívülre 
kerül, valamiképpen légüres térbe kerül!  
 

Az ember nem tagadhatja le a lelkét!  
Nem tagadhatja le azokat a késztetéseket, indíttatásokat,  
amik a lelkünk felől érkeznek!  
Lelkiismerete mindenkinek van, ezek szerint lelke is! 

Akkor meg vagy lelki életet élünk, vagy nincs élet! 

 

A lelki élet két forrása 
A mai vasárnap a lelki életre hívja fel figyelmünket! Ha jól figyeltük azokat az üzeneteket, 
amiket hallottunk, akkor mindegyikünk számára kiderülhet a lelki élet forrása. 
 

Az ember lelki élete két forrásból eredezik. 
Az egyik forrás: 
Az Isten szeret bennünket! Az Isten jó hozzánk! 

 

A másik forrás:  
Az Isten várja a lehetőséget, hogy beteljesítse ígéreteit irányunkban,  
beteljesítse a mi várakozásunkat, a mi vágyainkat!  

 

Erre a két forrásra, értékre kellene odafigyelni jobban, 
amikor az ember a lelke felől él! 

 

Az egyik forrás kézzelfogható  
Az Isten szeret bennünket! Azt jelenti, hogy az ember akkor él a lelke felől, ha fölismeri, hogy 
az Istennek mindegyikünk fontos! Isten szeret mindegyikünket! Isten jó mindegyikünkhöz! 
Ez mindennek az alapja! Ez az egész emberi életünknek az alapja! Valakinek az ember 

fontos! Valaki az embert szereti! Valaki az ember javát akarja! Az emberekben való 
csalódásaink közepette micsoda kapaszkodó!  
 

Az Istennek fontos az ember! Isten szeret! 
 

Jó lenne, ha ezt az igazságot a mindennapi gondolkodásunkban  
és az egymással való kapcsolatunkban is jobban tudatosítanánk!  
Csak annak az embernek fontos az ember, aki szereti őt!  
Ha nem szeret valaki téged, téged, téged, akkor kinek vagy fontos?  

 

Erre a mindennapi gyakorlatokban is érdemes odafigyelni 
Magam gyakorlatból tudom és ez alapvetően sok mindent meghatározott számomra is: kérni 
én személy szerint csak attól szoktam, aki tudom, hogy teljesíteni fogja! Ostoba ember az, aki 
attól kér segítséget, akiről tudja, hogy nem fog segíteni! Segíteni csak az fog, akinek az ember 

fontos, akinek az ember ügye fontos, akinek az ember élete fontos, aki az emberhez jó! 

Gondoljuk végig, milyen más távlata lehet az életünknek, ha ez az igazság meghatározó! 
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Lelki életünk egyik forrása: Az Isten szeret!  
Amikor kérünk valamit az Istentől,  
azért kérjük, mert tudjuk, hogy szeret!  
Ha nem tudjuk, hogy szeret, 

akkor miért megyünk kérni az Istenhez? 

Azért nem is kérnek nagyon sokan,  
mert nem ismerik ezt a csodálatos forrást! 

 

Amikor az ember meg akar újulni, meg akar szabadulni a nyomorúságától, a bűneitől, akkor 
gondoljon arra, amit Jézus mondott éjnek idején annak a farizeusnak, aki fölkereste:  

 

Úgy szerette Isten a világot, 
hogy Egyszülött Fiát adta oda, 

hogy aki benne hisz el ne vesszen! 

 

Micsoda bátorítás, hogy az ember maga mögött tudhatja rossz döntéseinek minden 

következményét! Amikor különböző rossz helyzetekbe kerülünk igen sokszor a magunk 
ostoba döntései miatt, mekkora bátorítás és erő, hogy tudjuk: Istennek akkor is gyermekei 

vagyunk! Egyik forrás: az Isten szeret! 
 

Istennel személyes kapcsolatra törekszünk 
Ez azt is jelenti, hogy az embernek Istennel valamiképpen együtt kell működni! Ez 

alapvetően azt jelenti, hogy az ember Istennel személyes kapcsolatra törekszik! Várakozik 
Rá! Nem azért imádkozik az ember, mert megtanították, hanem mert találkozni akarunk az 
Istennel! Csak azzal állunk szóba, akivel találkozni akarunk! Nem azért jövünk a templomba, 
mert gyerekkorunkban idevezettek!  

 

Nem azért jövünk a templomba,  
mert megszoktuk,  

hanem azért jövünk ide,  
mert Jézussal akarunk találkozni!  

Jó esetben Jézusban egymással! 
 

Amikor eljön életünk vége,  
akkor nem azt állapítjuk meg,  
hogy lejárt, hanem Isten vár!  
Nem lejárt, hanem Valaki vár! Készenlét!  
 

A keresztény élet nem reklám!  
A keresztény élet nem valami időszaki hadjárat!  
A keresztény élet a háza népe szolgálata!  

 

A hitetlen világ mindenkit szolgál! Olyan hangos szóval szolgálnak! Elég, ha valaki a háza 
népét szolgálja! Elég, ha az anya, meg az apa egymás életét szolgálja, a gyerekei életét 
szolgálja, a családja életét szolgálja! Elég, ha az ember ilyen kapcsolatban van azokkal, 
akikkel vasárnapról-vasárnapra összegyűl, találkozik! Akikkel egy munkahelyen dolgozik! 

 

Konkrét feladatokról van szó! 

Valaki kiadta ezt a munkát minden kereszténynek! 

Nézzétek, hogy szeretik egymást! – mondták az első keresztényeknek! Egymást! 
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Ne akarjunk mindenkit szeretni, elég, ha egymást szeretjük! Olcsó mulatság a tőlünk tízezer 
km-re tőlünk levőt szeretni, vagy legalább is hangoztatni! Nem!  
 

Elég, ha a házad népét szereted!  
Ha ez igazán megvalósul, ha ez valódi,  
akkor majd mások is fölfigyelnek erre!  
Ez a só, a kovász, meg a fény szerepe kifelé!  

 

A második forrás: Kincseket kell gyűjteni  
Olyan kincseket, amiket a moly nem rág meg, amit a rozsda nem emészt föl. Kincseket, amik 
az Isten előtt is számítanak!  
 

Amit egynek tesztek, nekem teszitek! 

Itt van a kincsgyűjtés lehetősége! 
 

Nehogy azt gondolja bárki is, hogy másutt lehet kincseket gyűjteni lelki életünk 
szempontjából! Élére állíthatja valaki a betétkönyveit, lehet, hogy kifosztott másokat! Nagyon 

nehezen képzelhető el, hogy mások segítése révén lehet gazdagodni! Azt mondják a 
szociológusok, főleg a kapitalista gondolkodás kritikája képpen, hogy az ember gazdaggá 
csak mások kárára lehet! Ez az ő megállapításuk, ne foglalkozzunk ezzel! 

 

Foglalkozzunk sokkal inkább azzal, amit az Úr ajánl nekünk: 
gyűjtsetek magatoknak kincset! 

Amit egynek tesztek, Nekem teszitek! 
 

A mai vasárnap nagyon egyszerű képet mutat nekünk: lelki emberek akarunk lenni, vagy sem! 
Lelki életet akarunk élni, vagy kiszolgáltatottjai leszünk a világnak, önmagunknak, 
testünknek, e világi vágyainknak, e világi törekvéseinknek!  
 

Közben a lelki tőke elfogy a világban, 
ebben a világban, amely ma gazdagabb,  
mint volt 100 évvel ezelőtt!  
Mi magyarok is sokkal jobban élünk,  
mint akár 50 évvel ezelőtt,  
közben mégis elszegényedünk lelkileg! 

 

Egyszerű a kérdés, egyszerű a válasz! 

Mindezt megvalósítani embert próbáló nagy lehetőség! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek!  
Ezt a szentmisét a Szűzanya tiszteletére ajánljuk fel! Kérjük a Szűzanya pártfogását, amire 
igen nagy szüksége van nemzetünknek, hazánknak! Neki ajánlott fel bennünket Szent István 
királyunk, aki megteremtette a nemzet politikai egységét, aztán Szent László a nemzet lelki 
egységét! A Szűzanya oltalma vigyázzon bennünket! 
 


